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z projektu protokolu Nr XXXIX/\1 z sesji Rady Miejskiej w Parczewie odbyej w
dniu 28 listopada 2017 r. pod przewodnictwem pana Miroslawa Naumiuka-
Przewodnicz1cego Rady Miejskiej w Parczewie, dotyczEcy punktu interpelacje i
wnioski radnych.
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W punkcie tym radni zglosili interpelacje i wnioski wg poniZszego:

Pan Miroslaw Naumiuk - Przewodniczqcy Rady zwrocrl sig do radnych z
proSb4 o zglaszanie interpelacji i wniosk6w.

Radny Gol4b tr ukasz przedstawil sprawg, kt5ra wydarzyla sig z zeszlym tygodniu. W
ubiegty wtorek mieliSmy do czynienia z polarem w budynku komunalnym przy ul. 11

Listopada. Jak wyja6nila Pani Inspektor Nadzoru Budowlanego w Parczewie, 2e

przyczynq poZaru byla wadliwa instalacja elektryczna. W czerwcu tego roku na

komisjach Rady Miejskiej pytalem p. Burmistrza o stan techniczny budynk6w
komunalnych, wtedy p. Burmistrz odpowiedzial, 2e nie ma co sig niepokoid stanem

budynk6w, poniewaz sE robione roczne odbiory i jest to zapisane w protokole. Za
mojego Lycia w tym budynku byl to jtz 3 czy 4 polar. Polar mial miejsce we wtorek
w godzinach popoludniowych, mrjaty kolejne dni, przyszedl pi4tek wiecz6r, po raz

kolejny udalem sig w to miejsce zapytal sig, czy kloS ze strony gminy, czy ZLIK
przybyl w tym czasie? Ci ludzie do tego czasu nie mieli pr4du, a s4 tam osoby

niepelnosprawne oraz dzieci. Okazalo sig, ze nikogo nie bylo ani zDyrckcji ZUK, ani
ze strony gminy. Zatelefonowalem do Prezesa ZIJK i liczylem na jakie5 konkretne

informacje, bo chcialem zapytai, jakie sQ pomysty na rorwi4zanie tego problemu,

wiedzialem, 2e jtL byla decyzja na biurku p. Prezesa. Ku swojemu zaskoczeniu

ustyszaiem mniej wigcej informacjg, owszem mam decyzjg,narazie pr4du nie bgdzie,

z pracamT ruszymy najwczeSniej w poniedzialek, potrwaj4 one 2 tygodnie, w skrajnym
przypadku mieszkaricy bEdq bez pr4du 3 tygodnie,liczqc od momentu pozaru. Radny

zaproponowal, jeSli jest mozliwoS6 przed budynkiem, czy za szkol4 doprowadzenia na

klatki pr4du, Zeby mieszkaricy na okres montazu mieli przynajmniej 1 gniazdko

czynne. Nale2y zaznaczy(,,2e nadz6r budowlany wydal decyzjg btyskawicznie, r6wnie
dobrze mogloby sig okazai, 2e bgdzie koniecznoS6 przekwaterowania wszystkich
mieszkaric6w w inne miejsca, bo budynek m6gl byi wyl4czony z uzytku, ale p. Prezes

powiedzial,2e taki wariant w og6le nie byl ronxraaany, bgd4 sig wtedy martwi6, jeSli

taka decyzja bgdzie podjgta. Bylem t4 rozmow4 oburzony, do takiego podejScia i
traktowanialudzi, doslownie jako ludzi II kategorii, ale tez bym sig oburzyl, gdyby na

naszym osiedlu zaklad PGE powiedzial, 2e przez 3 fygodnie nie bgdzie pr4du. Po

rozmowie z p. Prezesem o tej informacji zostal powiadomiony program ,,Interwencja"
i w sobotg, ku mojemu zaskoczeniu zrobil sig nagty ruch w interesie, powiat sig p.

Prezes, pojawil sig p. Burmistrz oraz ekipy, kt6re miaty sig pojawi6 w poniedzialek i
wykonaty w kazdym mieszkaniu po 1 gniazdku, heby na okres przejSciowy ka2dy mial
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prqd. ByLy teL informacje od mieszkanki, kt6rej mieszkanie ucierpialo, 2e ma sig w
pi4tek wykwaterowywad do rodzic6w na wieS. W sobotg padly tez stwierdzenia, 2e

gmina nie ponosi za to odpowiedzialnoSci, padaty teZ hasla do mieszkafrc6w,

zapracujcie sobie na mieszkania a nie jesteScie roszczeniowi. Moim zdaniem jest to
nieodpowiednie do tego miejsca, Swiadcz4ce o braku empatii. Bo latwo jest m6wi6,
je6li ktoS odziedziczy mieszkanie, czy sprawuje funkcje kierownicze, ze na mieszkanie
mozna sobie zarobi(, wigkszoSd z tych ludzi pracuje czy to w sklepach, czy innych
miejscach, ale za zarobki parczewskie. Jezeli ktoS pracujQc na kasie w Stokrotce i
zapractje na mieszkanie to powinien dostad Nobla. Chcialbym, Zeby tego typu rzeczy
ze strony szczeg6lnie przedstawicieli ZUK, czy urzgdu gminy pod k4tem
mieszkaric6w naszego miasta nie padaty, bo jest to zadanie gminy, Zeby zapewnid

mieszkania komunalne takim ludziom.
Przechodzqc do meritum, radny mw6cil sig z proSb4 do p. Burmistrza. Skoro
przeszliSmy pierwszy etap tych wzmagah proponujg,heby doLoZye wszelkich starari i
przywr6cii moZliwie szybko normalne funkcjonowanie w tym budynku. Je2eli jest to
kwestia finansowa to ze strony Rady jest wola, heby te Srodki zwiEkszy1 ile bgdzie

trzeba. Skladam wniosek formalny do p. Burmistrza o informacjE z ostatnich 5 lat
odnoSnie tego budynku, kt6ry ulegl pozarowi: Kto przeprowadzalprzeglqdy, protokoty
ztychprzeglqd6w, czy te osoby miaty uprawnienia?

JeSli kto5 _ z przybylych mieszkaric6w chcialby zabra1 glos to umozliwimy to.

ZachEcalem paristwa, Zeby przyszli, leby nie byli dla wigkszoSci obecnych
anonimowi.

Drugi wniosek. Mieszkaricy ul. 1 Maja, mieszkaj4cy na odcinku od ul. Kraricowej

w kierunku Jasionki zglaszaj1 problem, ze Swiatlo po godz. 2300 do 600 rano jest

wyl4czone. Jest to droga wylotowa, nie raz o tym rozmawialiSmy, proszg, zeby tego

procederu przestrzegad. W przyszloroczf,Lym budzecie mamy duzo zadan zwiqzanych z
doSwietleniem kolejnych ulic, heby nie bylo w ten spos6b odebrane, 2e budujemy
kolejne lampy a nie do5wietlamy tymi kt6re s4 zainstalowane. JeSli juz budujemy

oSwietlenie to nie powinniSmy wylqcza6 oSwietlenia, szczeg6lnie w centrum i na

drogach wylotowych.

Radny Czarnacki Wieslaw poinformowal,2e w sobotg na proSbg Prezesa ZIJK firma
ELPAR udostgpnila kabel, kt6ry byl potrzebny do zasilania budynku komunalnego, w

i! f kt6rym powstal polar. ChcA powiedziel na przyszloSc, 2e w takich sytuacjach
trudnych czy tragicznych dla mieszkaric6w jesteSmy do dyspozycji 24 godziny, je6li

bylaby takapotrzeba to okaldej porze dnia kabel udostgpnimy.

Radny Gotdzik Tomasz chcialby przekazal parE st6w uznania p. Burmistrzowi i
Sohysowi z Wierzb6wki, za przychylenie sip do wniosku stra2ak6w w sprawie

zabezpieczenta Srodk6w na wykonanie dokumentacji technicznej na budowE boksu

garahowego. Dzisiaj w artykule gazety lokalnej radny przeczytal, 2e czq36 funduszu

soleckiego p. Soltys przeznacryl na zakup rnaterial6w budowlanych na budowg

straznicy. MySlg, ze Rada zatwierdzi budzet na 2018 r. w takim ksztalcie, bo w
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projekcie uchwaty budzetowej s4 juz wprowadzone Srodki 25 tys. zl z przeznaczeniem

na budowg garahu wraz ze Swietlic4 wiejsk4. Chciatbym podzigkowa6 p.

Burmistrzowi, ze przychylil sig do wniosku strazak6w przy moim skromnym udziale i
2e podchodzimy do tego tematu kompleksowo. Wszyscy wiemy, co sig dzialo na ul. 11

Listopada podczas akcji gaszenia pozaru,2e struZacy tam byli i brali czynny :udzial.

Radny Osm6lski Zy gtry d przedstawil 2 interpelacj e.

Interpelacja I. Na ostatniej sesji w dniu 27.10.2017 r. zglosilem interpelacjg

odnoSnie zmiany licznik6w energii cieplnej i wodomierzy oraz brak na tych notatkach ,f.- t tt,
podpis6w odbiorc6w. W odpowiedzi p. Burmistrz poinformowal, 2e tE sprawg BUtnrfutk
przekahe do ZUK celem jej zalatwienia. Informujg, Ze do dnia dzisiejszego nie

dostalem ladnej odp owiedzi.

Interpelacja II. Po wielu interpelacjach zostalarozebrana pozostaloSd po poczekalni

na bytym dworcu PKS. Ruina tego budynku nie byla dla nas wszystkich mitym i
przyjemnym widokiem. To bylo poruszane kilka razy na sesji, ale pozostal jeszcze

problem dla wszystkich podr62nych, 2e nie ma tam jakiegokolwiek sanitariatu. Sprawa T.l
juZ. dfuzej nie moze czeka6. Panie Burmistrzu bylo juz kilka interpelacji odnoSnie tak
bardzo potrzebne go prrybytku dla wszystkich ludzi, szczegolnie bgd4cych w podr62y.

Dlatego teZ proszE jeszcze raz o zalatwieme tej sprawy w jak mjszybszym terminie, za

co bgd4 bardzo wdziEczm wszyscy podr6zni.

Radna Bojko Boiena rwrocrla sig z proSb4 do p. Burmistrza o interwencjg w sprawie

uzupelnienia brakuj4cych koszy na Smieci przy gt6wnych drogach w mie6cie,

poniewaz ludzie zostawiaj4 nieczystoSci na trawnikach.

Radna KopiS Monika Dzisiaj otrzymaliSmy rozpisan4 kwotg 10 tys. zL i z tym wi42e

sig moja interpelacja. Wydaje mi sig, 2e na moim osiedlu zasadne byloby og6lne

sprawdzenie nawierzchni bitumicznej. Mimo tego, ze jest to doS6 Swieza inwestycja

maj4ca dopiero 10 lat to juZ uby'tki w nawierzchni bitumicznej sig zdarzajy. JeSli

bgdziemy na etapie uzupelniania nawierzchni na ul. Bukowej, uwalam, 2e

uzupelnienia wymaga r6wniez sl<rzylowanie na ul. Partyzant6w z Akacjow4. MySlg,

2e jeszcze w kilku miejscach znalazlyby sig jakieS drobne potrzeby, heby tam
sprawdzid i uzupelni6.
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Radny WiSniewski Adam przedstawil 3 sprawy do p. Burmrstrza.

I interpelacja. Ulica Tomaszunasa w Parczewie tak jakoS dziwnie wyglqda jak fale

Dunaju, ze dochodzi do samoczynnej degradacji nawierzchni asfaltowej. DomySlam T.1
siE,Zejest to spowodowane albo ztym wykonaniem tej ulicy w czasie wykonywania I

inwestycji albo wrgcz niewla6ciwym planem tej inwestycji, czy projektem

budowlanym tej drogi. Generalnie kto przemieszczal sig autem w okolice bazant i
skrgcal z ul. Ogrodowej w Tomaszunasa w lewo przed bazarem, wie o co chodzi.

Droga zostala wykonana w technologii takich sh"rp6w betonowych, kt6re zostaty

J



TJ

glgboko zamocowane w podlozu i po kilku latachte slupy zaczynaj4wystawa6 a asfalt

poza stupami sig zapada. KiedyS pytalem, czy ul. Tomaszunasa jest jeszcze na

gwarancji wykonawcy, przypuszczam, 2e nie, bo chyba kiedyS jaka5 interwencj abyla

robiona i byla usuwana warstwa zewnEtrzna asfaltu i nalozona ponownie. W tej chwili

przelazd przez ul. Tomaszunasa jest bardzo egzotyczfiym doznaniem, samochody siQ

kotysz4, wygl4da to przedziwnie. ZdajE sobie sprawg z tego, ze jest mn6stwo dr6g w
parczewie i w gminie, kt6re wymagaj4 interwencji, dyskusje na ten temat byty

prowadzone nawet prry budhecie na rok 2018. Chcialbym zapyta6, czy jest jakaS

koncepcja na to, co zrobi6 z tq ulicq, Zeby zatrzyma6 degradacje asfaltu? MyS19, 2e za

2-3 lata nier6wno5ci na tej ulicy bgd4 tak wysokie, ze samochody b9d4 zaczepia1 o te

wystaj4ce g6rki na asfalcie i wtedy droga stanie sig nie przejezdna.

Radna Bloch Barbara zainterweniowala. Panie Burmistrzu, otrzymalam odpowied?

na interpelacjE z dnia 27.10.2017 t., nie b9d9 sig ustosunkowywala do tych 2

odpowiedzi. Natomiast prosilabym, heby zrobid jakaS barierkg przy koleklorze, Zeby

zabezpieczyl miejsce, Zeby tam ktoS nie wpadl. Rozumiem, ze tam nie ma

mozliwo(ci, Zeby wydl:uayl czas oSwietlenia, ale ludzie wracaj4 z ptacy w nocy

p62niejjak sig latarnie pa14. Chcialam sig zapytal odnoSnie ustawienia barierki, cry to

jest mo2liwe, bo wydaje mi sig, ze jest koszt nieduzy a bezpieczefistwo byloby

znacznie podwyzszone.

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych udzielone zostan4 w punkcie 5.
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